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Postadress: Uppsala kommun, kommunstyrelsen, 753 75 Uppsala  
Besöksadress: Stadshusgatan 2 
Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 
E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 
www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text. 

Kommunstyrelsens protokoll onsdagen den 18 
juni 2025 

Plats och tid  
KS-salen, Stadshuset, klockan 10.30–15.54, 
ajournering klockan 12.00–13.00, 14.20–14.45. 

Paragrafer 

190–220 

Justering 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av 
beslutsprotokoll. Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Protokollförare 

Josefin Lindström, nämndsekreterare 

  

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-06-18 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
http://www.uppsala.se/
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-06-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. Utdragsbestyrkande 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.  

Närvarande 

Beslutande 

Erik Pelling (S), ordförande 
Tobias Smedberg (V), 1:e vice ordförande, §§ 190–193, 195–220 
Therez Almerfors (M), 2:e vice ordförande 
Sofia Andersson (M) 
Eva Christiernin (S) 
Ehsan Nasari (C) §§ 192–220 
Linda Eskilsson (MP) 
Jonas Segersam (KD) §§ 192–220 
Mattias Kristenson (S) 
Maria Rosander (SD) 
Hanna Victoria Mörck (V) §§ 192–220 
Jennie Claesson (L) 
Asal Gohari (S) 
Marta Obminska (M) 
Erik Dagnesjö (S) 
Jonas Petersson (C) 
Ylva Stadell (S) 
Fredrik Hultman (M) 
Mats Gyllander (M) §§ 190–191 
Alexander von Uckermann (SD) §§ 190–191 
Karolin Lundström (V) § 190–191, 194 

Ej tjänstgörande ersättare 

Ulrik Wärnsberg (S) 
Karolin Lundström (V) §§ 192–193, 195–220 
Stefan Hanna (UP) 
David Ling (MP), §§ 190–193, 195–220 
Anna Johansson Dahl (V) 
Klara Ellström (MP) 
Mats Gyllander (M) §§ 192–220 
Alexander von Uckermann (SD) §§ 192–220 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-06-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. Utdragsbestyrkande 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.  

Övriga närvarande 

Birgitta Pettersson stadsdirektör, Ingela Hagström utvecklingsdirektör och biträdande 
stadsdirektör, Ola Hägglund ekonomidirektör och biträdande stadsdirektör, Christian 
Blomberg stadsbyggnadsdirektör, Marta Tiberg kommunikationsdirektör, Lena Grapp 
stadsjurist, Sara-Carin Öhman enhetschef, Susanne Eriksson politisk stabschef, John 
Hammar kommunsekreterare, Josefin Lindström nämndsekreterare, Lina Hamberg 
(UP) och Lenita Granlund, förvaltningsdirektör 
 
Föredragande 
§ 192 Helena Sköld Lövgren, upphandlingschef 
§ 192 Maria Thomtén, utvecklingsledare, Marcus Nystrand, strategisk 
samhällsplanerare, och Mikael Ekhagen, avdelningschef samhällsutveckling Uppsala 
vatten och avfall AB 
§ 192 Anna Bittner, HR-direktör, och Jonna Berggren, förhandlingschef 
§ 193 Carl Ljunggren, fastighetsdirektör, och Erik Löhman, projektledare 
§ 194 Hannes Vidmark, senior adviser, Josefine Algotsson, Jan Darrell och Madeleine 
Gustafsson från EY 

  



Sida 4 (59) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-06-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. Utdragsbestyrkande 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.  

§ 190 

Val av justerare samt justeringsdag 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att utse Therez Almerfors (M) till justerare, samt 

2. att justeringen äger rum den 25 juni 2025. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller liggande förslag.  
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-06-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. Utdragsbestyrkande 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.  

§ 191 

Fastställande av föredragningslista 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga till ärendena Upprustning och utveckling av anläggningar för issport, 
Yttrande över remiss av Skattelättnad för förmån av resor med kollektivtrafik 
Fi2025/01063, Svar på motion om säkerheten vid KF-möten och i Stadshuset 
från Stefan Hanna (UP), Avsiktsförklaring om utsläppsfria 
anläggningsentreprenader och Markanvisningsavtal Storvreta till 
föredragningslistan, 

2. att lägga till Initiativärende om att införa SAO-jobb från Therez Almerfors (M) 
och Sofia Andersson (M), 

3. att med ändringarna ovan fastställa föredragningslistan, 

4. att bevilja Lenita Granlund närvarorätt till informationsärendet Information 
om kommunstyrelsens pågående externa granskning av hemtjänsten, samt 

5. att bevilja Lina Hamberg (UP) närvarorätt. 

Yrkande 

Therez Almerfors (M) yrkar att initiativärende om att införa SAO-jobb från Therez 
Almerfors (M) och Sofia Andersson (M) läggs till föredragningslistan. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller liggande förslag och Therez Almerfors 
(M) yrkande.   
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-06-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. Utdragsbestyrkande 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.  

§ 192 

Informationsärenden 
 
Kommunstyrelsen får information om följande ärenden: 

Förlikning efter avtalsuppföljning 

Helena Sköld Lövgren, upphandlingschef, informerar om en förlikning efter en 
avtalsuppföljning som har genomförts. 

Teknisk försörjning sydöstra stadsdelarna 

Maria Thomtén, utvecklingsledare, Marcus Nystrand, strategisk samhällsplanerare, och 
Mikael Ekhagen, avdelningschef samhällsutveckling Uppsala vatten och avfall AB, 
informerar om teknisk försörjning för de sydöstra stadsdelarna inför beslut i 
kommunstyrelsen den 20 augusti. 

Personalärenden på delegation 

Anna Bittner, HR-direktör, och Jonna Berggren, förhandlingschef, informerar om beslut 
som har fattats på delegation i personalärenden.  
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-06-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. Utdragsbestyrkande 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.  

§ 193 

Föredragningar inför beslut 
 
Kommunstyrelsen får en föredragning av följande ärende inför beslut: 

Upprustning och utveckling av anläggningar för issport 

Carl Ljunggren, fastighetsdirektör, föredrar ärendet.  
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-06-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. Utdragsbestyrkande 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.  

§ 194 

Informationsärenden 
 
Kommunstyrelsen får information om följande ärende: 

Information om kommunstyrelsens pågående externa granskning av hemtjänsten 

Hannes Vidmark, senior adviser, Josefine Algotsson, Jan Darrell och Madeleine 
Gustafsson från EY, informerar om den pågående granskningen av hemtjänsten. 

Jäv 

Tobias Smedberg (V) och David Ling (MP) anmäler jäv och lämnar rummet under 
punkten.  
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-06-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. Utdragsbestyrkande 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.  

§ 195  

Finansrapport 1 januari – 30 april 2025 
KSN-2025-00097 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna finansrapporten för perioden 1 januari – 30 april 2025. 

Sammanfattning 

Enligt de finansiella riktlinjerna ska finansverksamheten rapporteras tertialvis till 
kommunstyrelsen. Denna rapport redogör för utvecklingen under perioden 1 januari–
30 april 2025 samt för hur verksamheten har hållit sig inom fastställda ramar och 
limiter. 

Utöver tertialrapporteringen lämnas även månadsvisa finansrapporter till 
kommunstyrelsens arbetsutskott. Dessa finns i bilaga 1–4 till detta ärende. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 10 juni 2025 § 158 
• Tjänsteskrivelse daterad den 12 maj 2025 
• Bilaga 1, Finansrapport per januari 2025, Uppsala kommunkoncern  
• Bilaga 2, Finansrapport per februari 2025, Uppsala kommunkoncern  
• Bilaga 3, Finansrapport per mars 2025, Uppsala kommunkoncern 
• Bilaga 4, Finansrapport per april 2025, Uppsala kommunkoncern 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilda yttranden 

Ehsan Nasari (C) lämnar ett särskilt yttrande: 

Handelskonflikter, som Trumps tullpolitik, och ett generellt instabilt omvärldsläge har 
skakat världsekonomin. Ränteläget har svängt kraftigt, och frågor om beredskap och 
resiliens har fått en helt ny tyngd bland den offentliga sektorns prioriteringar. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-06-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. Utdragsbestyrkande 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.  

I detta läge är det därför oroande att Uppsala kommun har valt att kraftigt öka sin 
upplåning. På bara fyra månader har kommunens externa skulder vuxit med 854 
miljoner kronor, och prognosen pekar på ytterligare miljarder i nya lån innan årets slut.  

Vi är medvetna om att investeringar krävs för att möta behoven i en växande stad som 
Uppsala. Men investeringarna måste ske med ekonomisk hållbarhet i fokus – de får inte 
riskera att försätta kommunen i en skuldfälla som framtida generationer får betala för. 

Därför anser Centerpartiet att det är hög tid att se över kommunens investeringsplaner. 
Vi förespråkar mer kostnadseffektiva och flexibla lösningar för den kapacitetsstarka 
kollektivtrafiken, såsom Bus Rapid Transit (BRT), istället för att binda upp kommunen i 
dyra projekt som spårvägsutbyggnaden. Med rätt prioriteringar kan vi både utveckla 
kommunen och värna den långsiktiga ekonomiska stabilitet. 

Therez Almerfors (M) lämnar ett särskilt yttrande: 

Låneskulden i Uppsala kommun är hög och fortsätter att öka, en ökad låneskuld slår inte 
bara hårt mot dagens uppsalabor utan även mot framtida generationer. Vi har 
kontinuerligt lagt förslag om att en plan för att minska låneskulden både på kort och 
lång sikt tas fram. Det är viktigt att hushålla med våra gemensamma resurser och 
prioritera så att skattebetalarnas pengar går till kärnverksamhet och inte slöseri. 

Stefan Hanna (UP) lämnar ett särskilt yttrande: 

En kraftigt förändrad befolkningsutveckling, en nyligen kraftig inflation, kraftigt     ökade 
räntekostnader samt en lågkonjunktur kräver att kommunen justerar 
investeringsplanerna mer än hittills. Särskilt viktigt är detta inom 
Stadsbyggnadsområdet samt inom delar av bolagsverksamheten. Tidigare 
investeringsplaner har utgått ifrån helt andra befolkningsprognoser och räntekostnader 
än vad som nu är aktuella. De förändrade befolkningsprognoserna påverkar också 
kommunens prognosticerade skatteunderlag på ett negativt sätt. 

Jennie Claesson (L) lämnar ett särskilt yttrande: 

Tack vare Liberalerna får Uppsalas skolor behålla 400 miljoner kronor för perioden 2024–
2026. Det är en bra början men det räcker inte. I Liberalernas budget ökar vi 
grundbeloppet, stärker elevhälsan, satsar på fler lärare och personal i förskola och 
grundskola samtidigt som vi inför ett kvalitativt studiestöd under terminerna för de elever 
som riskerar att inte klara målen. Tillräckliga resurser och en långsiktigt hållbar 
arbetsmiljö är något vi aldrig kommer att sluta kämpa för. Liberalerna kommer alltid att 
sätta skolan först. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-06-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. Utdragsbestyrkande 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.  

§ 196  

Ny affärsmotpart Den Norske Bank (DNB) 
KSN-2025-01565 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna Den Norske Bank som ny affärsmotpart,  

2.  att öppna ett inlåningskonto hos Den Norske Bank,  

3.  att godkänna Den Norske Bank som aktör inom kommunens obligations- och 
certifikatsprogram, samt 

4.  att godkänna Den Norske Bank som motpart vid derivataffärer. 

Sammanfattning 

I enlighet med Uppsala kommuns finansiella riktlinjer ska Kommunstyrelsen godkänna 
nya affärsmotparter för finansverksamheten.  

För att säkerställa en bred tillgång till kapitalmarknaderna och kunna göra upplåning 
och derivat under konkurrens behöver kommunen ha tillgång till såväl flera olika 
finansieringskällor som flera affärsmotparter. Genom att möjliggöra placering i 
ytterligare en bank med inlåningskonto kan den överskottslikviditet som periodvis 
uppstår inom koncernen hanteras mer effektivt. 

I detta ärende föreslås Den Norske Bank (DNB) som ny motpart för inlåning, som aktör 
inom kommunens obligations- och certifikatsprogram samt som motpart vid 
derivataffärer. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 10 juni 2025 § 159 
• Tjänsteskrivelse daterad 12 maj 2025 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-06-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. Utdragsbestyrkande 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.  

§ 197  

Förlängning av lån till Björkjärnet AB 
KSN-2025-01624 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att förlänga lånet till Björkjärnet AB med 5 år och att ny förfallodag blir den 31 
december 2029, samt 

2. att godkänna ränte- och amorteringsvillkoren för lånet enligt skuldebrev i 
ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun ställde ut lån till Björkjärnet AB i samband med att ishallen i 
Björklinge uppfördes år 1988. Bolagets ekonomi har varit ansträngd under ett antal år 
och för att säkerställa driften av ishallen i föreningsregi har dialog förts med kultur, 
idrott- och fritidsförvaltningen. Den 13 december 2023 beslutade kommunstyrelsen att 
förlänga lånet ett år med förfallodag 31 december 2024 samt att lånet under den tiden 
löpte utan ränta och amortering.   

Då bolaget vidtagit åtgärder för att få en ekonomi i balans är förslaget till beslut att 
lånet förlängs med 5 år och förfaller den 31 december 2029. Från och med den 1 januari 
2025 ska Björkjärnet AB återigen betala ränta och amortera på lånet enligt villkoren i 
skuldebrevet i bilaga 1.   

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 10 juni 2025 § 160 
• Tjänsteskrivelse daterad 14 maj 2025 
• Bilaga 1, Skuldebrev mellan Uppsala kommun och Björkjärnet AB för perioden 

2024-12-31 – 2029-12-31 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-06-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. Utdragsbestyrkande 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.  

§ 198  

Yttrande över En ny samordnad 
miljöbedömnings- och 
tillståndsprövningsprocess (SOU 2024:98) 
KSN-2025-00485 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till Klimat- och näringslivsdepartementet i enlighet med 
ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Klimat- och näringslivsdepartementet har överlämnat utredningen En ny samordnad 
miljöbedömnings- och tillståndsprövningsprocess (SOU 2024:98) på remiss till Uppsala 
kommun för yttrande.  

Utredningens förslag kan ge positiva effekter för näringslivsutvecklingen men får 
konsekvenser för kommunen som tillsynsmyndighet, som remissinstans och part i 
prövning. Kommunen kan också beröras av förslagen som verksamhetsutövare då 
kommunen bedriver verksamheter som omfattas av krav på miljötillstånd eller 
igångsättningsbesked. I dessa fall påverkas kommunen på samma sätt som andra 
verksamhetsutövare. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 10 juni 2025 § 154 
• Tjänsteskrivelse daterad 12 maj 2025 
• Bilaga 1, Yttrande över utredningen En ny samordnad miljöbedömnings- och 

tillståndsprövningsprocess (SOU 2024:98) 
• Bilaga 2, En ny samordnad miljöbedömnings- och tillståndsprövningsprocess 

(SOU 2024:98) 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 



Sida 14 (59) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-06-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. Utdragsbestyrkande 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.  

§ 199  

Yttrande över remiss Järnvägsplan Fyra spår 
Uppsala – delsträcka Knivsta Sigtuna 
KSN-2025-01968 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till Trafikverket i enlighet med ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Järnvägsplan Fyra Spår Uppsala, delsträcka Knivsta Sigtuna är utställd på samråd till 
den 12 juni. Uppsala kommun har i remiss till Trafikverket förordat en spårväxel på 
järnvägssträckan i höjd med Lilla Nyby.  

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 10 juni 2025 
• Bilaga 1, Förslag till yttrande över remiss Järnvägsplan Fyra spår Uppsala - 

delsträcka Knivsta Sigtuna 
• Bilaga 2, Kartbilaga 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller liggande förslag. 

Särskilt yttrande 

Ehsan Nasari (C) lämnar ett särskilt yttrande: 

Centerpartiet välkomnar att arbetet med järnvägsplanen för fyrspåret mellan Uppsala 
och Stockholm nu kommer framåt och att staten tar sitt ansvar för den statliga 
infrastrukturen. Sträckan mellan Uppsala och Stockholm är en av Sveriges mest 
trafikerade, med över 40 000 dagliga pendlare. Den är avgörande inte bara för hela 
Uppsala län, utan också för norra Sverige, där flera av de tunga industrisatsningarna 
som staten medfinansierar är lokaliserade. Dessutom är det en järnvägssträcka som 
spelar en avgörande roll för Sveriges totalförsvarsförmåga. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-06-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. Utdragsbestyrkande 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.  

Samtidigt är det beklagligt att Uppsala kommun har ingått ett avtal med staten som 
innebär att kommunen avsagt sig sitt planmonopol och åtagit sig oproportionerliga krav 
för att staten ska fullfölja sina åtaganden. Centerpartiet var redan 2018 kritiskt till detta 
avtal. Vi ansåg – och anser fortfarande – att det var fel av kommunen att binda upp sig till 
orimliga åtaganden, såsom att bygga 33 000 bostäder inom 30 år i ett geografiskt 
begränsat område, samt att uppföra en 850 meter lång bro som riskerar Uppsalabornas 
dricksvattenförsörjning. 

Vi står fast vid att Uppsala kommun inte skulle ingått ett avtal som innebär stora 
ekonomiska åtaganden och inskränkningar i det kommunala självbestämmandet, 
enbart på grund av att staten inte tar sitt ansvar för välfungerande infrastruktur i hela 
landet. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-06-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. Utdragsbestyrkande 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.  

§ 200  

Funktionsprogram för byggnation av kök 
KSN-2025-00764 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna funktionsprogram för byggnation av kök enligt bilaga 1. 

Sammanfattning 

Gemensam service är oftast verksamma i andra nämnders lokaler som till exempel 
skolkök och äldreboende. Funktionsprogrammet för kök underlättar vid planeringen 
av ändamålsenliga lokaler och ska alltid läggas med som en bilaga vid beställning av 
nya lokaler och vid större ombyggnationer.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 10 juni 2025 § 155 
• Tjänsteskrivelse daterad den 25 april 2025 
• Bilaga 1. Funktionsprogram för kök 
• Bilaga 2. Utdrag ur protokoll för Kommunstyrelsens utskott för 

kommungemensam service 2 april 2025 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilt yttrande 

Stefan Hanna (UP) lämnar ett särskilt yttrande: 

Utvecklingspartiet demokraterna anser att kommunen måste tillämpa principen 
”Tillräckligt bra och så kostnadseffektivt som möjligt”. Tiden då kommunen alltid ska 
bygga på en mycket hög standardnivå måste vara över. Att återkommande 
överinvestera innebär att vi låser upp finansiella möjligheter på okloka sätt. Onödigt 
höga kapitalkostnader leder till en negativ press på kärnverksamheternas ekonomiska 
utrymme. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-06-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. Utdragsbestyrkande 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.  

§ 201  

Ansökan om finansiering till Studentboet 
2025–2027 
KSN-2024-00895 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avslå ansökan om finansiering till Studentboet 2025–2027, samt 

2. att delegera till avdelningschef för strategisk planering att för 
kommunstyrelsens del ingå överenskommelser och underteckna handlingar 
rörande avvecklingen av Studentboet.  

Sammanfattning 

Studentboet har sedan år 2010 förmedlat information om hur man söker 
studentbostad i Uppsala och förmedlat trygga andrahandskontrakt. Ett viktigt 
komplement till den ordinarie bostadsmarknaden för att studenter ska finna en 
tillfällig och trygg bostadslösning för att kunna tacka ja till studier i Uppsala. 
Studentboet är uppbyggt genom samverkan mellan fyra parter; Uppsala studentkår, 
Uppsala universitet, Sveriges lantbruksuniversitet och Uppsala kommun.  

Uppsala studentkår har inkommit med en ansökan om fortsatt finansiering av 
Studentboet. Ansökan om finansiering har detta år enbart skickats till Uppsala 
kommun, se bilaga 1. Tidigare år har finansiering av samverkan skett mellan tre parter; 
Uppsala universitet, Sveriges lantbruksuniversitet och Uppsala kommun.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 10 juni 2025 § 156 
• Tjänsteskrivelse daterad 2 maj 2025 
• Bilaga 1, Äskande från Uppsala studentkår om fortsatt drift av Studentboet 
• Bilaga 2, Verksamhetsbeskrivning av Studentboet  
• Bilaga 3, Utvärdering av Studentboet 2010–2024  
• Bilaga 4, Verksamhetsplan för Studentboet 2025/2026 
• Bilaga 5, Verksamhetsplan för Studentboet 2024/2025  
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Yrkande 

Therez Almerfors (M) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilt yttrande 

Therez Almerfors (M) lämnar ett särskilt yttrande: 

Att Uppsala kommun avslår ansökan om finansiering till Studentboet är ett välkommet 
besked. Moderaterna har yrkat på detta tidigare eftersom effekten av stödet inte kunnat 
redovisats tillräckligt tydligt och för att vi anser att det finns bättre sätt att rikta resurser 
för att förenkla för blivande studenter att hitta ett boende. För det är viktigt att ingen ska 
välja bort Uppsala på grund av rädslan att inte ha någonstans att bo. Uppsala ska vara 
en självklar plats för blivande studenter att söka sig till och påbörja resan mot sina 
drömmar utan oro. 
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§ 202  

Ökad kvalitét och spårbarhet av information i 
nämnder 
KSN-2025-01562 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att uppdra till kommunledningskontoret att ta fram stödjande insatser och 
material i syfte att öka kvalitet och spårbarhet av information som delges på 
nämndsammanträden.  

Sammanfattning 

Kommunrevisionen har i samband med årsbokslutet 2024 framfört önskemål om ökad 
spårbarhet i nämndprotokoll. 

Kommunledningskontoret föreslås därmed få i uppdrag att ta fram stödjande insatser 
och material som ska bidra till att information som delges nämnder på ett bättre sätt 
hanteras på sammanträden och blir spårbara i protokoll.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 10 juni 2025 § 157 
• Tjänsteskrivelse daterad 8 maj 2025 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar ett särskilt yttrande: 

Det är viktigt att mötesprotokollen i huvudsak är beslutsprotokoll. Samtidigt måste det 
vara spårbart när en nämnd lyft informationsärenden som kan följas upp. Att som i 
exemplet Äldrenämnden ge nämnden underkänt för att de inte spårbart tagit i de 
allvarliga brottsmisstankarna och trygghetsproblemen får inte inträffa när nämnden 
defacto haft flera samtal om problemen och genomfört flera nödvändiga åtgärder inom 
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den operativa verksamheten. Det är viktigt att denna utökade spårbarhet enbart 
används kopplat till ärenden som bedöms som väsentliga att kunna spåra. Ordföranden 
och nämndsekreteraren har ett stort ansvar att avgöra vilka informationsärenden som 
kortfattat ska dokumenteras. Mötesanteckningarna måste hållas korta. 

Therez Almerfors (M) lämnar ett särskilt yttrande: 

Det är positivt att spårbarheten och kvaliteten på det som delges på 
nämndsammanträden ska förbättras. Det gör det tydligare för de som vill granska 
verksamheten och för Uppsalaborna att få information om vad som rapporteras och 
informerats om till politikerna. 
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§ 203  

Riktlinje för styrdokument 
KSN-2024-03548 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att anta reviderad riktlinje för styrdokument i enlighet med ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen ansvarar för att förvalta riktlinjen för styrdokument vilket innebär 
att säkerställa tillämpning, uppföljning och revidering vid behov. En översyn har visat 
behov av renodling, tillägg och förtydligande avseende begrepp och vilka 
beslutsfattare som får besluta om vilka styrdokument. Det avsnitt om redovisande 
dokument som lades till vid föregående revidering har tagits bort då riktlinjen omfattar 
styrande dokument. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 10 juni 2025 § 161 
• Tjänsteskrivelse daterad 16 maj 2025 
• Bilaga1, Riktlinje för styrdokument 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilt yttrande 

Stefan Hanna (UP) lämnar ett särskilt yttrande: 

Utvecklingspartiet demokraterna anser att antalet styrdokument kraftigt måste minska. 
Uppsala kommuns allt för stora administrativa bemanning driver på absurt stor 
byråkrati som stjäl tid från operativa kärnverksamheter. Det är hög tid att inse detta och 
skapa ett kommunledningskontor som är 80% mindre än idag. Med fördel kan antalet 
styrdokument halveras. 
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§ 204  

Revidering av kommunstyrelsens 
delegationsordning 
KSN-2022-01411 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att anta förslag till reviderad delegations- och arbetsordning, bilaga 1, 

2. att förslagets avsnitt 2, Arbetsgivarfrågor, ska träda i kraft den 1 januari 2026, 
samt  

3. att förslaget i övrigt ska träda i kraft den 1 september 2025. 

Sammanfattning 

Med anledning av ny lagstiftning finns behov av att revidera kommunstyrelsens 
delegations- och arbetsordning med vissa tillägg. Därutöver har det bedömts att 
kunskapen om innehållet i dataskyddsförordningen nu är spridd till förvaltningarna 
och kommunen har en väl fungerande organisation och styrning så att regelverket 
efterföljs. Nämnderna är ansvariga för den personuppgiftsbehandling som ske i 
nämndernas verksamheter och bedömningen är att beslut kopplat till 
dataskyddsförordningen nu kan fattas av delegater inom nämndernas förvaltningar i 
stället för av CIO. Vidare har HR uttryckt önskemål om att flertalet beslut inom 
arbetsgivarområdet bör fattas av förvaltningsdirektörer i stället för av 
förhandlingschef. Eftersom denna förändring kräver en införandeperiod föreslås att 
delegations- och arbetsordningen i den delen träder i kraft den 1 januari 2026. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 10 juni 2025 § 166 
• Tjänsteskrivelse daterad den 3 juni 2025 
• Förslag till reviderad delegations- och arbetsordning för 

kommunstyrelsen, med färgmarkeringar 
• Gällande delegations- och arbetsordning för kommunstyrelsen 
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Yrkanden 

Ehsan Nasari (C), Therez Almerfors (M), Jonas Segersam (KD) yrkar att 
kommunstyrelsen beslutar att ändra delegations- och arbetsordningen på följande 
sätt: För ärenden enligt punkt 3.1 i delegations- och arbetsordningen (fastställande av 
upphandlingsdokument), samt ärenden enligt 3.2 (tilldelningsbeslut och 
avbrytandebeslut), ska samtliga upphandlingar med ett totalt uppskattat värde 
överstigande 50 miljoner kronor hanteras av kommunstyrelsens arbetsutskott. 

Jennie Claesson (L) yrkar bifall till Ehsan Nasari (C) med fleras yrkande. 

Erik Pelling (S) yrkar avslag på Ehsan Nasari (C) med fleras yrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Ehsan Nasari (C) med fleras yrkande mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Därefter finner ordföranden att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Ehsan Nasari (C), Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för sitt eget yrkande. 
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§ 205  

Riktlinjer för upphandling och inköp 
KSN-2024-02481 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att anta Riktlinje för upphandling och inköp i enlighet med bilaga 1, samt 

2. att kommunledningskontoret får i uppdrag att återkomma till 
kommunstyrelsen med en uppföljning av hur riktlinjerna tillämpats i praktiken, 
särskilt med avseende på möjligheter för små och lokala företag att delta i 
kommunens upphandlingar. 

Sammanfattning 

Nu gällande policy och riktlinjer för upphandling och inköp antogs av 
kommunfullmäktige i mars 2018 (KSN-2017-1989 § 60). Sedan dess har omvärldsläget 
föranlett förändringar på marknaden och därmed leveranser till Uppsala kommun. 
Därtill har kommunrevisionen i sin granskning av kommunens upphandlingar och 
inköp, i granskningsrapport daterad december 2023, rekommenderat 
kommunstyrelsen att säkerställa att styrande dokument inom området är aktuella och 
tydliga. 

Förslag till nya riktlinjer för upphandling och inköp har remitterats till samtliga 
nämnder och helägda bolag i Uppsala kommun liksom till Företagarna och Svenskt 
Näringsliv. I föreliggande förslag har remissinstansernas synpunkter tagits i beaktande. 

Förslaget till Policy för upphandling och inköp behandlas på kommunfullmäktiges 
sammanträde den 16 juni 2025. Tillhörande riktlinjer för upphandling och inköp 
återremitterades på kommunstyrelsens sammanträde den 27 maj 2025 (§180) och har 
därefter reviderats. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 10 juni 2025 
• Bilaga 1, förslag till riktlinje för upphandling och inköp 
• Bilaga 2, sammanställning av inkomna remissyttranden  
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Yrkanden 

Ehsan Nasari (C), Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar att 
kommunledningskontoret får i uppdrag att återkomma till kommunstyrelsen med en 
uppföljning av hur riktlinjerna tillämpats i praktiken, särskilt med avseende på 
möjligheter för små och lokala företag att delta i kommunens upphandlingar. 

Maria Rosander (SD) yrkar bifall till Ehsan Nasari (C) med fleras yrkande. 

Erik Pelling (S) yrkar bifall till Ehsan Nasari (C) med fleras yrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner först att kommunstyrelsen bifaller Ehsan Nasari (C) med fleras 
yrkande. 

Slutligen finner ordföranden att kommunstyrelsen bifaller liggande förslag. 

Särskilda yttranden 

Ehsan Nasari (C), Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) lämnar ett särskilt 
yttrande: 

Moderaterna, Centerpartiet och Kristdemokraterna delar bedömningen att Uppsala 
kommuns riktlinjer för upphandling och inköp behöver moderniseras och utvecklas. Vi ser 
mycket positivt på att hållbarhetsaspekterna har stärkts, att arbetet mot 
välfärdsbrottslighet tydliggörs, samt att sysselsättningsfrämjande krav nu lyfts in i 
riktlinjerna. 

Vi välkomnar att det nya förslaget till policy och riktlinjer bygger vidare på flera av de 
förslag som Alliansen lade fram redan 2018 – bland annat vikten av att främja sund 
konkurrens, att dela upp större upphandlingar i mindre delar samt att inkludera ett 
tydligt civilförsvarsperspektiv. Vi är även mycket glada över att våra förslag om att ställa 
högre krav på kvalitet i upphandlingar och att utvärdera leverantörer inför en eventuell 
avtalsförlängning har tillmötesgåtts av en majoritet i kommunstyrelsen. 

Samtidigt vill vi betona vikten av att riktlinjerna fortsatt möjliggör ett aktivt deltagande 
från små och lokala företag i kommunens upphandlingar. Dessa aktörer spelar en 
avgörande roll för sysselsättning, levande stadsdelar och landsbygder, samt för att 
stärka kommunens försörjningsberedskap. 

Vi ser en risk i att administrativa och organisatoriska krav, även om de är välmenande, 
kan bli för betungande för mindre leverantörer. Därför är det centralt att kommunen 
fortsätter utveckla sitt stöd, sin information och sin dialog med marknaden – både vid 
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större upphandlingar och vid direktupphandlingar där små aktörer ofta har sin naturliga 
plats. 

För oss är det avgörande att riktlinjerna inte skapar onödiga hinder för mindre företag 
och idéburna aktörer. En fungerande konkurrens måste säkerställas genom god 
uppföljning, flexibla lösningar och en öppen dialog med leverantörsmarknaden. 

Stefan Hanna (UP) lämnar ett särskilt yttrande: 

Det är viktigt att allt som med fördel kan köpas i god konkurrens på marknaden också 
upphandlas. Kommunen bör också tillämpa kvalitetsupphandlingar i stället för ”lägst 
pris”. Tidigare erfarenheter visar tydligt att lägst pris missbrukas och leder allt för ofta till 
att leverantörer med dålig kvalité eller oseriösa aktörer vinner kontrakten. Kommunen 
måste också lära sig att inte vara naiv kopplat till upphandlingar. Om till exempel en 
leverantör inte har några seniora konsulter men experter måste experterna antingen 
arbeta med seniortaxa eller så måste kommunen kunna upphandla seniorer från 
alternativa leverantörer. 

Maria Rosander (SD) lämnar ett särskilt yttrande: 

Sverigedemokraternas utgångspunkt är att affärsmässiga principer måste vara styrande 
i kommunens upphandlingar och inköp. Kommunen bör alltså i så stor grad som möjligt 
avgränsa sin kravställning till pris och kvalitetsmått. Kravställning inom social och 
ekologisk hållbarhet kan vara motiverat men måste vägas i relation till ekonomiska 
fördyringar. Samtidigt som det finns ett samhällsintresse av att värna 
försörjningsberedskapen, det lokala företagandet och vår egen arbetsmarknad.  
Kommunens rutiner för inköp och upphandlingar är centrala för att förhindra 
välfärdsbrott, slöseri med skattemedel och upprätthålla välfärdsuppdraget. Vi vet att 
kommunsektorn på ett generellt plan är utsatt för stora risker när det kommer till 
oseriösa leverantörer. Kommunen behöver likt vad kommunrevision tidigare påpekat 
höja sin kompetensnivå och säkerställa ändamålsenlig roll- och ansvarsfördelning, 
dokumentation och uppföljning. 
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§ 206  

Tertialrapport, 1/2025 Projektverksamheten – 
mark och exploatering 
KSN-2025-01458 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna tertialrapport i enlighet med ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

För att uppnå en balanserad ekonomi inom mark- och exploateringsverksamheten har 
rutinerna för budgetuppföljning ändrats. I stället för att endast rapportera projekt med 
budgetavvikelser och begära ny budget för dessa, införs nu en tertialrapport som ger 
en samlad översikt av hela projektverksamheten. Projekt som behöver reviderad 
budget hanteras separat som egna ärenden. Syftet är att möjliggöra en mer proaktiv 
styrning av kommunens samhällsbyggandsprojekt där ekonomiska konsekvenser vägs 
mot tid och kvalitet på ett bra sätt. 

Beslutsunderlag 

• Mark- och exploateringsutskottets förslag 27 maj 2025 § 26 
• Tjänsteskrivelse daterad 7 maj 2025 
• Bilaga 1, Tertialrapport 1/2025 Projektverksamheten mark och exploatering 

Yrkande 

Therez Almerfors (M) yrkar bifall till mark- och exploateringsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller mark- och exploateringsutskottets 
förslag. 
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Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M), Jonas Segersam (KD) och Ehsan Nasari (C) lämnar ett särskilt 
yttrande: 

Vi välkomnar att förvaltningen tagit fram en samlad och gedigen tertialrapport för mark- 
och exploateringsverksamheten. En tydligare och mer strukturerad uppföljning är 
nödvändig för att stärka den ekonomiska styrningen av kommunens omfattande 
samhällsbyggnadsprojekt. 

Samtidigt konstaterar vi att flera av de finansiella mål som kommunstyrelsen beslutat 
om endast bedöms som delvis uppfyllda. Det gäller såväl målet om att 
exploateringsprojekten ska vara självfinansierade som målet om ett positivt kassaflöde. 
Vi noterar med oro att ett betydande antal projekt i genomförandefas visar negativt 
exploateringsnetto, samt att årets prognostiserade kassaflöde är fortsatt starkt negativt. 

För oss är det avgörande att kommunens investeringar långsiktigt är hållbara och 
finansieras på ett ansvarsfullt sätt. Vi efterlyser skärpta krav på att projekt som går vidare 
till genomförande har en realistisk kalkyl med tillräcklig säkerhetsmarginal. Det är också 
viktigt att tydlig ansvarsfördelning säkerställs inom den nya styrmodellen. 

Utan förbättrad måluppfyllelse och starkare budgetdisciplin riskerar vi att binda upp 
resurser som annars skulle behövas till kärnverksamhet och framtidsinvesteringar i hela 
kommunen. 

Stefan Hanna (UP) lämnar ett särskilt yttrande: 

Uppsala kommun måste kraftigare anpassa relevanta verksamheters kostnadskostym 
kopplat till en totalt ändrad byggmarknad. Det är mycket kostsamt för Uppsalas 
skattebetalare att bibehålla en kapacitet för en byggmarknad som inte under många år 
kommer att vara på en hög nivå. Befolkningsökningen fortsätter att sjunka. Prisbilderna 
för nya bostäder är på nivåer som få i behov av bostäder har råd att betala. 
Konsolideringen av kontorsmarknaden kommer att fortsätta bland annat som en 
konsekvens av möjligheterna att till delar kunna arbeta hemifrån. En mycket orolig värld 
med kraftiga geopolitiska konflikter bidrar också till att kommunen måste anpassa sin 
”kostym” mer än hittills. 
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§ 207  

Projektdirektiv Rörken verksamhetsområde 
KSN-2025-01284 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna projektdirektiv Rörken verksamhetsområde enligt ärendets 
bilaga 1, 

2. att godkänna utredningsbudget för Rörken verksamhetsområde enligt 
ärendets bilaga 1, samt 

3. att hos plan- och byggnadsnämnden begära planbesked i enlighet med 
ärendets bilaga 3. 

Sammanfattning 

Stadsbyggnadsförvaltningen har tagit fram ett förslag till projektdirektiv för att 
genomföra utveckling av ett verksamhetsområde i Rörken utmed väg 288, för 
ungefärlig lokalisering se bilaga 2. 

Utvecklingen ska bidra till att nå de mål som satts inom Programdirektiv 
verksamhetsmark för näringslivet (2024) genom att skapa ett större 
verksamhetsområde med bland annat sammanhängande ytor om 50 hektar, flexibla 
detaljplaner som möjliggör högre byggrätter samt mark lämplig för 
omgivningsstörande verksamheter. 

Beslutsunderlag 

• Mark- och exploateringsutskottets förslag 27 maj 2025 § 25 
• Tjänsteskrivelse daterad 12 maj 2025 
• Bilaga 1, Projektdirektiv Rörken verksamhetsområde 
• Bilaga 2, Karta 
• Bilaga 3, Begäran om planbesked 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller mark- och exploateringsutskottets 
förslag. 



Sida 30 (59) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-06-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. Utdragsbestyrkande 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.  

 

Särskilt yttrande 

Therez Almerfors (M), Jonas Segersam (KD) och Ehsan Nasari (C) lämnar ett särskilt 
yttrande: 

Vi är positiva till utvecklingen av Rörkens verksamhetsområde, däremot behöver 
trafiklösningarna på 288 bli bättre för att det inte ska bli problem under och efter 
utvecklingen. Redan idag är det svårt med angöringen till området som är svårt att sig till 
och från, vilket kommer att ställa till med ytterligare problem ifall inga åtgärder 
genomförs. Vi hade gärna sett att de som är med och utvecklar området även skulle vara 
med i att förbättra trafiklösningen. 
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§ 208  

Ny policy för samverkan med aktörer i 
civilsamhället 
KSN-2024-03204 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att upphäva Policy för samverkan med aktörer i föreningslivet och det fria 
kulturlivet antagen av kommunfullmäktige 1 mars 2021 §48, 

2. att upphäva Lokal överenskommelse mellan Uppsalas föreningsliv och 
Uppsala kommun 2018–2023 antagen av kommunfullmäktige 28 maj 2018 
§110, samt 

3. att anta Policy för samverkan med aktörer i civilsamhället. 

Sammanfattning 

Den 27 maj 2013 (§147) antog kommunfullmäktige Lokal överenskommelse mellan 
Uppsalas föreningsliv och Uppsala kommun. Överenskommelsen består av en 
gemensam vision, principer som ska skapa goda förutsättningar för samverkan och 
åtaganden som aktiverar kommunen respektive föreningslivet. För kommunens del 
har dessa åtaganden konkretiserats ytterligare i en handlingsplan. Parallellt finns 
också en policy för samverkan med aktörer i föreningslivet och det fria kulturlivet. 

Den lokala överenskommelsen betraktas enligt kommunens styrlogik som ett program 
och ska revideras vart femte år. Överenskommelsen reviderades senast år 2018 och 
beslutades av kommunfullmäktige den 28 maj 2018 (§110). Inför den planerade 
revideringen år 2023 genomfördes en utvärdering av arbetet utifrån tillkommande 
uppdrag från kommunstyrelsen 16 september 2020 (§217). Slutsatserna var att 
befintlig styrning inte gav förutsättningar för att uppnå målet om god samverkan. 
Kommunens styrning med parallella styrdokument försvårade enhetligt agerande 
inom kommunen gentemot föreningslivet. För att bättre nå målet om god samverkan 
och enhetlig styrning föreslås en ny policy där all styrning för samverkan samlas. 

Förslaget innebär att den lokala överenskommelsen och nu gällande policy för 
samverkan hävs. Dessa ersätts av en ny policy som inkluderar stora delar av den 
styrning som tidigare fanns i dessa dokument. Detta förväntas harmonisera 
kommunens styrning samt förenkla och förtydliga arbetet kring samverkan.  
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Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 10 juni 2025 § 162 
• Tjänsteskrivelse daterad 12 maj 2025 
• Bilaga 1, Policy för samverkan med aktörer i civilsamhället 
• Bilaga 2, Synpunktsredogörelse civilsamhället 
• Bilaga 3, Remissredogörelse nämnder och helägda bolag 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilda yttranden 

Jennie Claesson (L) lämnar ett särskilt yttrande: 

Civilsamhället är en grundbult i ett fritt och demokratiskt samhälle. För oss liberaler är 
det självklart att kommunen ska värna samverkan med ideella organisationer som 
stärker delaktighet, trygghet och sammanhållning. Det gäller inte minst för barn och 
ungas fritid, kvinnors organisering och föreningslivets betydelse för integration och 
jämlikhet. 

Liberalerna står bakom policyn men vill betona vikten av att samverkan vilar på tydliga 
principer om ömsesidig respekt, rättssäkerhet och en värdegrund som bygger på 
demokrati, mänskliga rättigheter och individens frihet. Kommunens stöd ska inte gå till 
organisationer som motverkar dessa värden. 

Jonas Segersam (KD) och Ehsan Nasari (C) lämnar ett särskilt yttrande: 

Policyn säger inte så mycket om hur den praktiska samverkan med civilsamhället ska gå 
till. Det är viktigt att vi bygger vidare på det utvecklade samarbetet som funnits mellan 
kommunen och företrädare för civilsamhället i och med LÖK (lokal överenskommelse 
mellan Uppsala kommun och civilsamhället) som funnits under många år. 

Vi behöver stärka denna samverkan och hitta nya former för den. Varje nämnd har ett 
särskilt ansvar när det gäller föreningar och organisationer man ger bidrag till. Men 
civilsamhället är så mycket mer, och det finns många delar som kommunen inte ger 
några bidrag till men som ändå är väldigt viktiga att samverka med. Det finns också 
behov av en övergripande samverkan på kommunstyrelsenivå vilken tidigare 
tillgodosetts exempelvis genom återkommande ”LÖK-konferenser”. 
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§ 209  

Indelning i valdistrikt inför de allmänna valen 
år 2026 
KSN-2025-01171 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att bordlägga ärendet. 

Sammanfattning 

Valnämnden har gjort en översyn av kommunens indelning i valdistrikt inför de 
allmänna valen år 2026. 

Sedan år 2022 har antalet röstberättigade i kommunalvalet i Uppsala kommun ökat 
med 8 000 personer. Med utgångspunkt i bland annat befolkningsförändringarna, 
pågående utbyggnad i vissa områden och en inriktning att nå en bättre balans i antalet 
röstberättigade mellan valdistrikten föreslås Uppsala kommun indelas i 149 valdistrikt 
inför de allmänna valen 2026. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 10 juni 2025 § 163 
• Tjänsteskrivelse daterad den 24 april 2025 
• Bilaga 1, protokollsutdrag från Valnämnden 24 april 2025 §13 
• Bilaga 2, översiktstabell med förändringar mellan valdistriktsindelningarna 

2022 och 2026 
• Bilaga 3, beskrivning av väsentliga förändringar i valdistriktsindelningen per 

stads- och landsbygdsdel  
• Bilaga 4, översiktliga kartbilder av den föreslagna indelningen 2026 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar att återremittera 
ärendet för att indelningen av valdistrikt ska ta bättre hänsyn till geografi och avstånd 
till vallokalerna, särskilt på landsbygden, för att öka valdeltagandet. 

Maria Rosander (SD) yrkar bifall till Therez Almerfors (M) med fleras yrkande. 
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Erik Pelling (S) yrkar att ärendet bordläggs. 

Beslutsgång 

Under överläggningen kommer kommunstyrelsen fram till att ärendet ska bordläggas 
och därmed behandlas inte återremissyrkandet från Therez Almerfors (M) med flera. 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bordlägger ärendet. 

Särskilt yttrande 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) lämnar ett särskilt 
yttrande: 

I förslaget till nya valdistrikt noterade vi att det är ett par valdistrikt på landsbygden som 
slås ihop vilket skapar väldigt stora distrikt. Det är av största vikt att det blir enkelt och 
tillgängligt att rösta, oavsett var i kommunen du bor. Valdistrikten behöver ta hänsyn till 
geografin på platsen, och den kulturella innebörden samt säkerställa att det inte blir 
svårare för vissa invånare att utnyttja sin demokratiska rätt. 
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§ 210  

Svar på motion om att inrätta ett härbärge för 
kvinnor i Uppsala från Jennie Claesson (L) 
KSN-2024-03234 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att bifalla motionens första att-sats, 

2. att socialnämnden ges i uppdrag att genomföra en särskild och fördjupad 
behovskartläggning av kvinnors hemlöshet i Uppsala kommun, 

3. att resultatet redovisas för socialnämnden och kommunstyrelsen senast den 
31 december 2025, och  

4. att därmed anse motionen besvarad. 

Sammanfattning 

Jennie Claesson (L) föreslår i en motion väckt 18 oktober 2024 
• att Uppsala kommun utreder möjligheten att inrätta fler platser på ett särskilt 

härbärge för kvinnor, 
• att kommunen utformar ett långsiktigt stöd och en tydlig tidsplan för 

etableringen av ett kvinnligt härbärge, samt 
• att det nya härbärget erbjuder en trygg miljö för kvinnor i hemlöshet där de 

kan känna sig säkra och få det stöd de behöver för att förbättra sin 
livssituation. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 10 juni 2025 § 164 
• Tjänsteskrivelse daterad 3 juni 2025 
• Bilaga 1, Motion om att inrätta ett härbärge för kvinnor i Uppsala från Jennie 

Claesson (L) 
• Bilaga 2, Protokollsutdrag från socialnämnden 19 maj 2025 
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Yrkanden 

Jennie Claesson (L) yrkar bifall till motionen samt att kommunledningskontoret ges i 
uppdrag att genomföra en särskild och fördjupad behovskartläggning av kvinnors 
hemlöshet i Uppsala kommun, samt att resultatet redovisas för kommunstyrelsen 
senast den 31 december 2025. 

Ehsan Nasari (C), Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till Jennie 
Claessons (L) tilläggsyrkande. 

Erik Pelling (S) yrkar att motionens första att-sats ska bifallas, att socialnämnden ges i 
uppdrag att genomföra en särskild och fördjupad behovskartläggning av kvinnors 
hemlöshet i Uppsala kommun, att resultatet redovisas för socialnämnden och 
kommunstyrelsen senast den 31 december 2025 och att därmed anse motionen 
besvarad. 

Jennie Claesson (L), Ehsan Nasari (C), Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) 
jämkar sig med Erik Pellings (S) yrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner först att kommunstyrelsen bifaller motionens första att-sats. 

Ordföranden finner sedan att kommunstyrelsen bifaller ordförandens egna yrkanden. 

Ordföranden finner slutligen att kommunstyrelsen därmed anser motionen besvarad. 

Reservation 

Jennie Claesson (L) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 

Liberalerna vill med denna motion lyfta en grupp som alltför ofta glöms bort, nämligen 
kvinnor i hemlöshet. Det är en växande grupp vars situation präglas av utsatthet, 
otrygghet och osynlighet. Kvinnor i hemlöshet löper större risk att utsättas för våld och 
övergrepp och många drar sig för att söka hjälp i miljöer där de inte känner sig trygga. I 
dag är stödet inte likvärdigt mellan kvinnor och män och det är ett jämställdhetsproblem 
vi inte kan blunda för. 

Jag hade hoppats att styret tydligare hade tagit ställning för ett särskilt härbärge för 
kvinnor. Det hade varit ett viktigt steg för att ge fler kvinnor möjlighet att ta sig ur 
utsatthet. Uppsala har både ansvar och möjlighet att göra bättre och det är hög tid att vi 
gör just det. 
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Särskilt yttrande 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) lämnar ett särskilt 
yttrande: 

Det finns ett stort behov av att motverka den utsatthet som hemlöshet innebär. För 
många människor i Uppsala bor på gatan och den senaste tiden har det skett en oroande 
ökning av särskilt unga kvinnor i hemlöshet. Det är en av de allra mest utsatta grupperna 
i samhället då de befinner sig i en mycket riskfylld situation. På det härbärge för kvinnor 
som finns står uppåt hälften av platserna tomma och utsatta kvinnor sover istället på 
gatan, i trappuppgångar eller liknande. Det måste vi ta på allvar och agera för att lösa. 
Bostad Först och det uppsökandeteam som ska jobba mot hemlösa som finns är viktiga 
insatser men det räcker inte. Till insatsen Bostad Först har kommunen dessutom nära 20 
personer i kö. Att förstå problematiken och varför dessa individer väljer bort härbärgen är 
ett viktigt steg som behöver ske omgående. Samtidigt behöver uppenbarligen andra 
insatser komma till för att förbättra tryggheten på härbärgena, förebygga ännu fler 
vräkningar och förbättra samverkan med psykiatrin. Hos en del människor som befinner 
sig i hemlöshet finns också missbruksproblematik och samsjuklighet med psykiatriska 
sjukdomar. De människorna behöver tas omhand på ett bättre sätt istället för att skickas 
runt mellan psykiatri, härbärgen, kommunala insatser och gatan. Arbetet med att hitta 
fler bostäder till Bostad Först måste också prioriteras. Det kommer vi moderater arbeta 
vidare för. 

Ajournering 

Ordföranden ajournerar sammanträdet under ärendet klockan 14.20–14.45. 
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§ 211  

Svar på motion om systematiska 
kvalitetsuppföljningar inom den kommunala 
hemtjänsten från Jennie Claesson (L) 
KSN-2024-02905 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Jennie Claesson (L) föreslår i en motion väckt vid kommunfullmäktiges sammanträde 
den 7 oktober 2024 

• att uppdra till kommunledningskontoret att säkerställa ett dedikerat 
telefonnummer med garanterad bemanning dit brukare kan vända sig för att 
få stöd och råd,  

• att uppdra till kommunledningskontoret att implementera ett systematiskt 
kvalitetsarbete som främjar kontinuerligt lärande och förbättring inom 
kommunens verksamheter, i första hand för yrkesgrupper som arbetar nära 
brukare inom vård och omsorg, samt 

• att uppdra till kommunledningskontoret att göra en översyn av kommunens 
visselblåsarfunktion för att garantera en säker rapportering av 
missförhållanden och aktivt bryta tystnadskulturen inom kommunala 
verksamheter. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 10 juni 2025 § 165 
• Tjänsteskrivelse daterad den 11 februari 2025 
• Bilaga 1, Motion om systematiska kvalitetsuppföljningar inom den kommunala 

hemtjänsten från Jennie Claesson (L) 

Yrkande 

Jennie Claesson (L) yrkar bifall till motionen. 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställer Jennie Claessons (L) yrkande om att bifalla motionen mot 
arbetsutskottets förslag att besvara motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag. 

Reservation 

Jennie Claesson (L) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 

Vi ser att styret vidtar åtgärder, men det räcker inte. Efter Elsas berättelse är det 
uppenbart att systemet har svikit. Det var för hennes skull vi liberaler lade förslaget om 
Lex Elsa – ett skydd för äldre kvinnor i hemtjänsten som syftar till att säkerställa trygghet i 
det egna hemmet genom skärpta rutiner, bakgrundskontroller och en rätt att få välja 
vem som ger omsorg. Det handlar om människors trygghet, om att våga larma och om 
att bli trodd. När äldre kvinnor varken blir lyssnade på eller skyddade då har vi en 
skyldighet att agera kraftfullare. Vi liberaler tänker inte nöja oss förrän Uppsala är en 
kommun där ingen kvinna behöver vara rädd i sitt eget hem. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) lämnar ett särskilt yttrande: 

Vi står bakom problembeskrivningen i motionen, däremot är vi inte säkra på att förslagen 
i motionen är lösningarna på dessa problem. Uppsala kommun måste uppenbarligen 
arbeta aktivt och målinriktat med att återställa tryggheten i hemtjänsten och motarbeta 
den tystnadskultur som råder. 

Ehsan Nasari (C) lämnar ett särskilt yttrande: 

Centerpartiet delar Liberalernas uppfattning om vikten av ett systematiskt och 
välfungerande kvalitetsarbete inom äldreomsorgen och hemtjänsten. Ett starkt 
kvalitetsarbete är avgörande för att säkerställa de äldres trygghet, rättssäkerhet och 
värdighet. Den tragiska händelse som ligger till grund för motionen understryker behovet 
av robusta strukturer för att tidigt fånga upp signaler om missförhållanden och snabbt 
kunna agera. 

Samtidigt vill vi betona att det systematiska kvalitetsarbetet redan idag bedrivs inom 
ramen för vård- och omsorgsförvaltningens ansvar, under ledning av äldrenämnden. Det 
är äldrenämnden som har det operativa ansvaret för kvalitetssäkring, 
avvikelsehantering, riskbedömningar och patientsäkerhetsarbete. Centerpartiet anser 
därför att detta ansvar fortsatt bör ligga inom nämndens och förvaltningens uppdrag, 
snarare än att läggas till som ett nytt uppdrag under kommunstyrelsen. 
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Vi vill också särskilt lyfta fram ledarskapets avgörande roll. Tidigare brister i hanteringen 
av avvikelser och oroväckande signaler har inte berott på avsaknad av strukturer, utan 
på bristande efterlevnad och ansvarstagande i det dagliga ledarskapet. Här krävs 
fortsatt utveckling av styrning och ledning för att säkerställa att beslutade rutiner faktiskt 
följs i praktiken. 

När det gäller förslaget om en översyn av kommunens visselblåsarfunktion delar vi 
uppfattningen att det är viktigt att denna funktion är trygg, robust och har tillräcklig 
kapacitet. Centerpartiet ser positivt på att kommunen utreder möjligheten att helt eller 
delvis lägga visselblåsarfunktionen i extern regi. En sådan lösning, som redan införts i 
flera andra R9-kommuner, kan bidra till att säkra långsiktig kompetens, minska 
personberoende och stärka förtroendet för funktionen – både bland medarbetare och 
brukare. 

Jonas Segersam (KD) lämnar ett särskilt yttrande: 

Äldrenämnden är ansvarig för det systematiska kvalitetsarbetet inom sin verksamhet, 
och denna behöver utvecklas. Vi har påpekat när det gäller beslut om den interna 
kontrollen, att de äldres liv och hälsa ska prioriteras, och det systematiska 
kvalitetsarbetet måste säkerställa just detta, och rapporteras på ett tillfredsställande 
sätt till nämnden. Exempelvis är det viktigt att se att uppföljningar av Lex Sarah och Lex 
Maria – anmälningar till IVO är en viktig del i nämndernas kvalitetsarbete. 

Maria Rosander (SD) lämnar ett särskilt yttrande: 

Kommunen bär ett tungt ansvar för de fasansfulla övergrepp som utspelat sig inom 
hemtjänsten. Sverigedemokraterna har länge drivit på för förstärkta 
bakgrundskontroller och krav på utdrag ur belastningsregistret vid nyrekrytering inom 
omsorgsverksamheten. Kommunen behöver även se över möjligheten att genomföra 
bakgrundskontroller av redan befintligt anställda. Utefter en extern granskning behöver 
kommunen få till ett helhetsgrepp över äldreomsorgen och säkerställa att övergreppen 
aldrig sker igen. 
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§ 212  

Anmälningsärenden kommunstyrelsen 18 juni 
2025 
KSN-2025-00153 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga förteckningen över anmälningsärenden till protokollet. 

Anmälningsärenden 

• Särskild partiaktivitet Centerpartiet 20 maj 
• Protokoll från centrala samverkansgruppen, 2025-05-21 
• Månadsbrev EST KS maj 
• Ordförandebeslut Delegering av TF stadsdirektör och TF Chef KLK sommaren 

2025 
• Regeringens svar angående hemställan att justera vissa delar i avtalet 

avseende bostadsbyggande i Bergsbrunna, Södra staden och ”Nysala” i 
Uppsala kommun 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller liggande förslag. 
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§ 213  

Delegationsbeslut kommunstyrelsen 18 juni 
2025 
KSN-2022-02989 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga förteckningen över delegationsbeslut till protokollet. 

Delegationsbeslut 

• Delegationsförteckning Kommunstyrelsen 2025-05-22 till 2025-06-10 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller liggande förslag. 
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§ 214  

Entledigande och fyllnadsval till 
Kommunstyrelsens utskott för 
kommungemensam service 
KSN-2022-03344 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att entlediga Eva Moberg (KD) från sitt uppdrag som ersättare i 
Kommunstyrelsens utskott för kommungemensam service, samt 

2. att välja Evelina Solem (KD) som ersättare i Kommunstyrelsens utskott för 
kommungemensam service. 

Sammanfattning 

Eva Moberg (KD) har avsagt sig sitt uppdrag i kommunstyrelsen och kommunstyrelsen 
behöver därför välja en ny ersättare till Kommunstyrelsens utskott för 
kommungemensam service. 

Yrkande 

Jonas Segersam (KD) yrkar att Evelina Solem (KD) väljs som ersättare i 
Kommunstyrelsens utskott för kommungemensam service. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller liggande förslag. 
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§ 215  

Upprustning och utveckling av anläggningar 
för issport 
KSN-2025-01441 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att ta ett inriktningsbeslut att förbättra förutsättningarna för issporterna 
genom investeringar i Gränby och på Studenternas, samt 

2. att uppdra till kommunledningskontoret, i samarbete med Uppsala kommun 
Arenor och fastigheter AB, att återkomma med ett förslag till en övergripande 
genomförandeplan. Planen ska utgå från de behovsbeskrivningar som tagits 
fram av kultur-, idrotts- och fritidsförvaltningen och redovisa preliminär 
tidsplan samt de samlade ekonomiska konsekvenserna för respektive 
anläggning. 

Sammanfattning 

Denna tjänsteskrivelse avser ett förslag till en helhetsinriktning för utveckling av 
Uppsala kommuns anläggningar för issport, i syfte att långsiktigt säkerställa 
funktionalitet och kapacitet för både bredd- och elitverksamhet. Förslaget omfattar 
Gränby ishall A, Serwenthallen, Studenternas bandyarena samt en länkbyggnad på 
Gränby sportfält, och bygger på både tidigare beslut och nya behov. 

För att möjliggöra detta föreslås att en investeringsnivå om 325 miljoner kronor, 
inklusive en särskild budgetreserv om 32 miljoner kronor, beaktas i mål- och budget 
2026–2029. Det föreslås vidare att behovsbeskrivningar tas fram för respektive 
anläggning som grund för en genomförandeplan, vilken kommunledningskontoret och 
Arenor och fastigheter avser att återkomma med. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 2025-06-13 
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Yrkanden 

Therez Almerfors (M) och Ehsan Nasari (C) yrkar att i samband med 
genomförandeplanen även redovisa fördjupad kostnadsanalys av projektets olika 
delar, en risk- och osäkerhetsanalys för investeringsprojektet, inklusive identifiering av 
möjliga kostnadsdrivare, tidsrisker och verksamhetsmässiga konsekvenser. 

Jonas Segersam (KD) yrkar att ärendet återremitteras i syfte att förtydliga att det är 
klubbarnas önskemål och behov som ska vara utgångspunkten för investeringarna. 
Både när det gäller Serwenthallen och A-hallen ska det framgå att det är 
Bandyalliansen respektive Almtuna som ska vara huvudansvariga för anläggningarna. 

Jonas Segersam (KD) yrkar i andra hand bifall till Therez Almerfors (M) och Ehsan 
Nasaris (C) yrkande. 

Maria Rosander (SD) yrkar bifall till Therez Almers (M) och Ehsan Nasaris (C) yrkande. 

Erik Pelling (S) yrkar avslag på Therez Almerfors (M) och Ehsan Nasaris (C) yrkande. 

Erik Pelling (S) yrkar avslag på Jonas Segersams (KD) yrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Jonas Segersams (KD) yrkande om återremiss mot att avgöra 
ärendet idag och finner att kommunstyrelsen beslutar att avgöra ärendet idag. 

Därefter ställer ordföranden Therez Almerfors (M) och Ehsan Nasaris (C) yrkande mot 
avslag och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Slutligen finner ordföranden att kommunstyrelsen bifaller liggande förslag. 

Reservationer 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 

För Kristdemokraterna är målsättningen tydlig att när det gäller arenor och 
anläggningar bör en tydlig samverkan med och involvering av klubbar och föreningar 
eftersträvas. Det fungerar allra bäst när föreningarna själva har ansvar för och driver sina 
anläggningar.  

Goda exempel på detta i Uppsala är IFU arena där Innebandyalliansen och friidrotten 
(Uppsala IF) är huvudmän, och Serwenthallen som kommit till på initiativ från 
Bandyalliansen. På Gränby sportfält finns även UTK-hallen som ägs och drivs av Uppsala 
tennisklubb, och vid Fyrishov Fyrisfjäderns anläggning. Listan kan göras lång, och vi ser 
problem och utmaningar med anläggningar som kommunen själv uppför, äger och 
driver.  



Sida 46 (59) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-06-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. Utdragsbestyrkande 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.  

Uppsala arenor och fastigheter håller visserligen på att göra en resa för att utveckla sin 
”Arena Managment” vilket också kommunstyrelsen fattade beslut om i våras, men det 
blir lite bakvänt att gå den vägen.  

Vi hade helst sett att det var klubbarna som tar initiativ och driver utvecklingen, vilket 
behöver särskilt definieras i fallet med isarenor i Gränby. Där har ju Serwenthallen en helt 
annan ställning än A-hallen som kommunen är ensam huvudman för. Vi tror att A-hallen 
skulle kunna utvecklas bättre om Almtuna IS får en tydligare och mer aktiv roll.  

Vi yrkade därför att ärendet skulle återremitteras i syfte att förtydliga att det är 
klubbarnas önskemål och behov som ska vara utgångspunkten för investeringarna. 
Både när det gäller Serwenthallen och A-hallen ska det framgå att det är Bandyalliansen 
respektive Almtuna som ska vara huvudansvariga för anläggningarna. 

Therez Almerfors (M) och Ehsan Nasari (C) reserverar sig mot beslutet med följande 
motivering: 

Moderaterna Centerpartiet ser positivt på att Uppsala kommun nu tar ett samlat grepp 
om utvecklingen av anläggningarna för issport. Det är avgörande att investeringarna 
inte enbart planeras utifrån fastighets- och investeringsperspektiv, utan också med 
utgångspunkt i föreningslivets faktiska behov och vardagliga förutsättningar. 

Frågan om issportens framtid har varit en långbänk och löften har upprepats gång på 
gång, utan att någonting har hänt. Planer som tidigare lovats skulle stått klara 2026 
skjuts exempelvis upp i och med detta förslag. Det är viktigt att det som lovats eller 
planerats för denna gång blir av, och dessutom enligt utsatt tidsplan. 

Vi vill särskilt betona vikten av att den kommande genomförandeplanen innehåller en 
noggrann genomlysning av funktionella aspekter såsom publiklösningar, 
förvaringsmöjligheter, entréytor, försäljningsutrymmen, tekniska förutsättningar i A-
hallen samt behovet av långsiktig flexibilitet för verksamheterna. Det är avgörande att 
föreningarnas praktiska behov beaktas tidigt i processen för att säkerställa att 
investeringarna ger största möjliga verksamhetsnytta och långsiktig hållbarhet för alla 
issporter i kommunen. 

Utöver detta anser vi att planeringen bör inkludera en fördjupad kostnadsanalys av 
projektets olika delar samt en strukturerad risk- och osäkerhetsanalys. Det handlar om 
att identifiera kostnadsdrivare, tidsrisker och eventuella konsekvenser för verksamheten 
som kan påverka både genomförandet och kommunens ekonomi. En sådan analys 
stärker beslutsunderlaget och möjliggör ett mer ansvarsfullt och hållbart genomförande. 

Vi vill också lyfta vikten av geografisk balans i kommunens framtida investeringar i 
issportens infrastruktur. Det är viktigt att utvecklingen inte koncentreras alltför ensidigt 
till Gränbyområdet, utan att även andra delar av kommunen får möjlighet att ta del av 
satsningarna – särskilt där behovet växer. 
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Moderaterna och Centerpartiet ser fram emot att genomförandeplanen blir ett väl 
genomarbetat underlag som skapar goda förutsättningar för både ekonomisk hållbarhet 
och ett starkt föreningsliv – till nytta för hela Uppsala. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar ett särskilt yttrande: 

Det är viktigt att Uppsala kommun levererar de förbättringar som länge getts löfte om till 
Almtuna rörande upprustning av A-hallen. Hanteringen av Almtuna har under många år 
varit under all kritik givet hur löften givits och åtgärderna i stort helt uteblivit. 

Jennie Claesson (L) lämnar ett särskilt yttrande: 

Liberalerna välkomnar beslutet om att rusta upp och utveckla anläggningarna för 
issport. Vi har länge drivit på för bättre förutsättningar för både barn, unga och 
föreningslivet med fokus på tillgänglighet, kvalitet och långsiktighet. Redan under förra 
mandatperioden togs viktiga steg för att utveckla Gränbyområdet som ett nav för issport 
i Uppsala. Det är glädjande att det arbetet nu går vidare. För oss liberaler är en 
meningsfull fritid en grundläggande frihetsfråga. Det handlar om att alla barn och unga, 
oavsett bakgrund, ska ha tillgång till trygga mötesplatser och en aktiv fritid där de får 
växa, både fysiskt och socialt. Att skapa goda förutsättningar för både bredd- och 
elitidrott är en investering i folkhälsa, gemenskap och trygghet. 
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§ 216  

Yttrande över remiss av Skattelättnad för 
förmån av resor med kollektivtrafik 
Fi2025/01063 
KSN-2025-01916 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till finansdepartementet i enlighet med ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Finansdepartementet har remitterat promemorian Skattelättnad för förmån av resor 
med kollektivtrafik till Uppsala kommun för yttrande senast den 8 augusti 2025.  

Promemorian innehåller förslag om att införa en skattelättnad för förmån av 
periodbiljett för resa med kollektivtrafik genom ändringar i inkomstskattelagen.  Syftet 
att underlätta för arbetspendling med kollektivtrafik. Uppsala kommun föreslås ställa 
sig positiv till promemorians förslag i yttrande till finansdepartementet. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 10 juni 2025 
• Bilaga 1, förslag till yttrande 
• Bilaga 2, promemorian Skattelättnad för förmån av resor med kollektivtrafik 

Fi2025/01063 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller liggande förslag. 
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§ 217  

Svar på motion om säkerheten vid KF-möten 
och i Stadshuset från Stefan Hanna (UP) 
KSN-2024-03659 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Stefan Hanna (UP) föreslår i en motion väckt 9 december 2024  
 

• att rutinerna för säkerhetskontroller ses över i anslutning till 
kommunfullmäktiges möten,  

• att åhörares väskor och ryggsäckar kontrolleras av ordningsvakt vid ingången 
till fullmäktigemötena, samt  

• att bevakningskameror monteras i Stadshusets foajé och reception. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 14 maj 2025 
• Bilaga 1, Motion om säkerheten vid KF-möten och i Stadshuset från Stefan 

Hanna (UP) 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till motionen. 

Maria Rosander (SD) yrkar bifall till motionens tredje att-sats om bevakningskameror. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Therese Almerfors (M) med fleras yrkande om att bifalla motionen 
mot liggande förslag om att besvara motionen och finner att kommunstyrelsen 
besvarar motionen. 
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Reservation 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 

Kommunfullmäktige i stadshuset är den mest centrala institutionen för vår lokala 
demokrati. Vi ser även att hotbilden har ökat i samhället gentemot politiker. Vi anser det 
därför vara fullt motiverat att montera kameror i stadshuset. 

  



Sida 51 (59) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-06-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. Utdragsbestyrkande 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.  

§ 218  

Avsiktsförklaring om utsläppsfria 
anläggningsentreprenader 
KSN-2025-02092 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att ge kommunstyrelsens ordförande i uppdrag att skriva under den bifogade 
avsiktsförklaringen (bilaga 1), 

2. att ge stadsbyggnadsförvaltningen i uppdrag att planera och organisera det 
fortsatta arbetet med att förverkliga intentionerna i avsiktsförklaringen. 

Sammanfattning 

”Avsiktsförklaring om utsläppsfria anläggningsentreprenader” förstärker 
genomförandet av miljö- och klimatprogrammets etappmål 2 – Transporter och 
arbetsmaskiner och Uppsala kommuns roll i att leda klimatomställningen. 
Avsiktsförklaringens syfte är att tydliggöra en gemensam inriktning mot elektrifiering 
tillsammans med andra beställare regionalt och nationellt, för att på så sätt utveckla 
marknaden för utsläppsfria anläggningsentreprenader. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 2025-06-17 
• Avsiktsförklaring om utsläppsfria anläggningsentreprenader, bilaga 1 

Yrkanden 

Jonas Petersson (C), Ehsan Nasari (C), Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) 
yrkar att kommunen, i det fortsatta arbetet med att implementera avsiktsförklaringen, 
ska tillämpa ett teknikneutralt synsätt i sin upphandlings- och styrning, där fossilfrihet 
och klimatnytta utgör styrande principer – inte ett specifikt drivmedel eller teknikval. 

Erik Pelling (S) yrkar avslag på Jonas Petersson (C) med fleras yrkande samt bifall till 
liggande förslag. 

Maria Rosander (SD) yrkar avslag på liggande förslag. 
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Linda Eskilsson (MP) yrkar bifall till liggande förslag. 

Jennie Claesson (L) yrkar bifall till Jonas Petersson (C) med fleras yrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Jonas Petersson (C) med fleras yrkande mot avslag och finner 
att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Slutligen ställer ordföranden liggande förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller liggande förslag. 

Reservationer 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget yrkande. 

Jonas Petersson (C) och Ehsan Nasari (C) reserverar sig mot beslutet med följande 
motivering: 

Centerpartiet delar fullt ut intentionerna i avsiktsförklaringen, som syftar till att minska 
utsläppen från anläggningsentreprenader och stärka marknadsutvecklingen för 
hållbara tekniska lösningar. Vi ser mycket positivt på initiativ som bidrar till bättre 
arbetsmiljö, minskat buller och stärkt svensk konkurrenskraft. 

Samtidigt anser vi att dokumentet i sin nuvarande utformning är alltför ensidigt inriktat 
på elektrifiering som teknikval. För att nå klimatmålen på ett effektivt och kostnadssmart 
sätt, anser vi att kommunen bör ha en teknikneutral hållning där även andra fossilfria 
alternativ, såsom HVO100, biogas eller framtida innovativa lösningar, kan användas där 
det är lämpligt.  

Detta är särskilt viktigt för att inte stänga ute mindre entreprenörer som ännu inte kan 
investera i elmaskiner, möjliggöra flexibilitet i projekt med särskilda tekniska eller 
geografiska förutsättningar samt säkerställa att omställningen blir kostnadseffektiv. 

Vi vill därför att kommunen i sitt fortsatta arbete med att realisera avsiktsförklaringens 
intentioner, även öppnar upp för en teknikneutral linje där klimatnytta och 
utsläppsminskning är styrande – inte teknikvalet i sig, något som vi också yrkade på. 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 

Sverigedemokraternas bedömning är att kommunen inte bör förplikta sig till 
symbolpolitiska avsiktsförklaringar. Det är viktigt att värna miljön, men kommunen 
måste även vara realistisk och ta hänsyn till andra ekonomiska och sociala konsekvenser. 
Förutsättningarna för utsläppsfria anläggningsmaskiner beror av graden av organisk 
marknadsetablering till rimliga priser, inte av kommunens signatur på symbolpolitiska 
dokument. Kommunens upphandlingar ska utformas utefter sunda och affärsmässiga 



Sida 53 (59) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-06-18 

Protokollet är justerat elektroniskt. Utdragsbestyrkande 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet.  

principer. Det är genom fri marknadsekonomi och goda konkurrensvillkor vi skapar 
förutsättningar till samhällsutveckling. Inte genom utökad reglering och krav på våra 
verksamheter. Vi måste även värna skattemedel och förhindra omotiverat höga 
fördyringar av välfärden.   
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§ 219  

Markanvisningsavtal Storvreta 
KSN-2025-01276 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna förslag till köpekontrakt avseende fastigheterna Boländerna 6:3 
och 7:1 i Uppsala kommun, se bilaga 1, 

2. att godkänna förslag till markanvisningsavtal avseende Storvreta 60:1 och del 
av Storvreta 47:1, se bilaga 2, samt   

3. att uppdra åt förvaltningen att tillsammans med Uppsala Parkering AB arbeta 
fram ett förslag till markanvisning samt ansöka om planbesked. 

Sammanfattning 

Uppsala innerstad är under omvandling. Fyra spår till Stockholm, barriärbrytande 
planskildheter över och under järnvägen och ny spårväg är exempel på trafikprojekt av 
dignitet. Samtidigt pågår stora stadsutvecklingsprojekt så som Uppsala C, Norra 
Hovstallängen och Främre Boländerna som visar att stadens centrum expanderar i 
enlighet med de strategier som finns för innerstaden.      

Förvärvet syftar till att komplettera denna utveckling genom att i linje med Uppsalas 
Innerstadsstrategi och uppdrag 21 i 2025-års Mål & Budget möjliggöra ett mobilitetshus 
med hög kapacitet för Uppsala C och innerstadens samt området runt Främre 
Boländerna.  

Genom att kommunen köper marken i Främre Boländerna så sker också ett markbyte 
som möjliggörs utveckling av bostäder ett attraktivt område i den prioriterade tätorten 
Storvreta. Tänkta bostäder bedöms komma att tilltala en äldre målgrupp och på så sätt 
kunna stimulera önskvärda flyttkedjor från villa till flerbostadshus.  

Förvärvet i Boländerna ryms inom den av kommunfullmäktige beslutade investerings-
budgeten för 2025-års strategiska förvärv.     

Den totala köpeskillingens storlek gör beslut om att godkänna förslaget till köpeavtal 
till en fråga för kommunstyrelsen.  
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Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 12 maj 2025 
• Bilaga 1, Köpekontrakt Boländerna 6:3 och 7:1  
• Bilaga 2, Markanvisningsavtal Storvreta 60:1 och del av Storvreta 47:1    
• Bilaga 3, Förstudie Vaksala Torg   
• Bilaga 4, Förstudie Boländerna   
• Bilaga 5, Kartutdrag från Plan för Innerstaden  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller liggande förslag. 

Särskilda yttranden 

Ehsan Nasari (C) lämnar ett särskilt yttrande: 

Centerpartiet ser positivt på att Uppsala kommun nu tar ett helhetsgrepp kring 
utvecklingen av Främre Boländerna som framtida företagskvarter. En investering i en 
mobilitetsanläggning i området kan främja den övergripande stadsutvecklingen och 
stärka platsens attraktivitet. 

Samtidigt vill vi lyfta att behovet av nya parkeringsplatser är som störst i stadens norra, 
nordvästra och nordöstra delar, där det redan idag råder betydande brister. När vi nu 
står inför en omfattande investering i kapacitetsstark kollektivtrafik söderut – med målet 
att minska bilberoendet till förmån för kollektivtrafik och cykel – bör 
parkeringsinfrastruktur prioriteras i de delar av staden som inte omfattas av dessa 
kollektivtrafiksatsningar. 

I de centrala delarna av Uppsala finns dessutom flera attraktiva torg och stadsmiljöer, 
såsom S:t Eriks torg, som vi gärna vill utveckla till mer levande och bilfria platser. En 
mobilitetsanläggning i Boländerna bidrar inte till denna ambition. För att stärka 
tillgängligheten till innerstadens offentliga rum krävs i stället parkeringslösningar i nära 
anslutning till dessa platser – snarare än till centralstationen eller Boländerna. 

Centerpartiet är särskilt positiva till det mobilitetskoncept som genomsyrar det 
föreslagna projektet. Vi ser gärna att möjligheten att införa dedikerade platser för 
bilpooler utreds inom ramen för projektet, exempelvis genom upphandling. Det skulle 
främja delad resursanvändning och bidra till ett mer hållbart mobilitetssystem. 

Sammanfattningsvis anser Centerpartiet att utvecklingen av Främre Boländerna är viktig 
och bör ges fortsatt stöd. Men när det gäller tillgänglighet och parkeringsinfrastruktur 
bör investeringar i stadens norra delar prioriteras framför en mobilitetsanläggning i 
Boländerna, för att möta faktiska behov och skapa en mer balanserad stadsutveckling. 
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Därför har vi motionerat om att kommunen omgående ska komma igång med 
utredningen av ett nytt underjordisk garage under Katedralskolan. 

Therez Almerfors (M) lämnar ett särskilt yttrande: 

Uppsala kommun behöver vara en framkomlig stad för alla trafikslag och för att skapa 
en tillgänglig stad för alla. Oavsett var i kommunen du bor måste det vara lätt att ta dig 
fram med olika färdmedel, även i och till målpunkter i city. Det finns ett uppenbart behov 
av fler parkeringar i centrala Uppsala, framförallt efter att Österplan är nedstängd och 
fler markparkeringar hastigt försvinner. Det är positivt att Moderaternas förslag om 
parkeringar på Norra Hovstallängen under tiden inget byggs på platsen genomfördes, 
men fler citynära platser behövs och det blir verklighet med detta förslag.  

Vi ser däremot ett antal orosmoln. När det byggs ett mobilitetshus som ska rymma flera 
hundra bilar måste infrastrukturen runt om platsen förbättras. Både för att förenkla 
tillgängligheten till mobilitetshuset, säkra framkomlighet för bussar, cyklister och gående 
och för att undvika köer.  

Främre Boländerna är ett område med enorm potential som det finns stora planer för och 
det är väldigt viktigt för framtida utveckling av Uppsala. Här har vi länge drivit frågan om 
att det är möjligt att gå upp i höjd och bygga tätt till följd av det gynnsamma läget. 
Främre Boländerna har en stor utmaning i skyddsavstånd och att det behövs mätas 
personekvivalenter vilket innebär att planeringen för området måste genomföras noga 
och att utvecklingen följas nära så att det blir en plats med liv och rörelse under fler av 
dygnets timmar.   

Moderaterna hade gärna sett något annat på platsen än enbart ett mobilitetshus och vi 
anser att därför blir det extra viktigt att bygga upp detta flexibelt och framtidssäkrat för 
att kunna omvandla det i framtiden vid behov till annan funktion om möjlighet ges. 

Maria Rosander (SD) lämnar ett särskilt yttrande: 

Sverigedemokraterna verkar för en innerstad som är tillgänglig för den bilberoende delen 
av befolkningen. Styrets planer på att stänga av stadskärnan för en betydande del av 
trafiken kommer vara förödande för bilägare, näringsliv och en levande stadskärna. En 
smart trafikplanering uppnås genom att hitta de bästa lösningarna för samtliga 
trafikslag i samspel, inte på bekostnad av biltrafiken och transportörer. Det är givetvis 
önskvärt att stärka Uppsalas trafikflöde genom prioriterade och kapacitetsstarka 
trafikleder. Fler valmöjligheter för den enskilde trafikanten är bättre än styrning, 
reglering och förbud. Det blir därför problematiskt att införa fler bilfria gator och zoner 
som snarare leder till onödiga omvägar, ett försämrat flöde och en mindre tillgänglig 
stad. Det kommer även leda till kraftigt ökad belastning på trafikleder runt staden och 
kräva rejäla kapacitetshöjningar för dessa vägar. Sker inte dessa investeringar i vägnätet 
kommer det uppstå allvarliga trafikstörningar som kommer ha stor inverkan på vår stad. 
Sverigedemokraterna är däremot positiva till att öka utbudet av parkeringsplatser. Det 
föreslagna parkeringshuset kan vara ett bra alternativ för utvecklingen av 
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centralstationen och Boländerna. Det är även både ekonomiskt försvarbart och ändå 
relativt nära citykärnan. 
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§ 220  

Svar på initiativärende om att införa SAO-jobb 
från Therez Almerfors (M) och Sofia Andersson 
(M) 
KSN-2025-02104 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att besvara initiativet enligt föredragningen. 

Sammanfattning 

Therez Almerfors (M) och Sofia Andersson (M) har i initiativärende väckt den 18 juni 
2025 föreslagit att kommunstyrelsen, tillsammans med berörda nämnder, i samverkan 
med det lokala näringslivet och andra relevanta aktörer, verkar för att möjliggöra 
införandet av SAO-jobb inom kommunens skolor. 

Beslutsunderlag 

• Missiv daterat 18 juni 2025 
• Initiativärende om att införa SAO-jobb från Therez Almerfors (M) 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M) och Sofia Andersson (M) yrkar bifall till initiativet. 

Ehsan Nasari (C) yrkar bifall till initiativet. 

Jennie Claesson (L) yrkar bifall till initiativet. 

Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till initiativet. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Therez Almerfors (M) och Sofia Anderssons (M) yrkande om att 
bifalla initiativet mot att besvara initiativet och finner att kommunstyrelsen beslutar att 
besvara initiativet. 
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Reservationer 

Therez Almerfors (M) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 

Moderaterna ser arbete som grunden för individens frihet och samhällets välfärd. Ju fler 
som jobbar, desto starkare och mer självförsörjande blir både människor och landet. Att 
klara sin utbildning och ha ett jobb till är de bästa förebyggande insatserna och grunden 
för att skapa framtidstro. 

Moderaterna vill att Uppsala kommun ska möjliggöra för införandet av SAO-jobb inom 
skolor i kommunen. SAO-jobb är ett alternativ till praktik som sker bara någon vecka 
varje år, där ungdomar får möjlighet att jobba mer regelbundet och öka utsikterna för 
jobb därefter. Denna insats leder till att ungdomar får ett steg in på arbetsmarknaden 
och samtidigt får motivation att klara av skolan. Det är den kanske viktigaste 
förbyggande insatsen mot utanförskap. Vi fick på kommunstyrelsens sammanträde 
information om att arbetet med ett införande pågår, bland annat inom ramen för 
Platssamverkan Gränby Kvarngärdet. Det är helt ny information för oss att arbete för att 
införa detta skulle vara igång men något vi i sådana fall välkomnar. Det är viktigt att 
införandet sker med bred förankring i kommunen. Ett bifall till vårt initiativ hade varit ett 
viktigt ställningstagande. 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget yrkande. 
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